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De voorzitter opent de vergadering en heet de commissieleden en de aanwezigen op de publieke 

tribune welkom.  

 

Mw. Postma (GroenLinks): 

• Wil haar bijdrage kort houden, de fractie komt op 9 november a.s. uitgebreid terug op dit 

programma.  

• Re-integratiebeleid en armoedebeleid worden ook op korte termijn behandeld. 

• Werk en Inkomen wordt gedomineerd door landelijk beleid. Er is door de gemeente 

Groningen geld uitgetrokken om de bezuinigingen de komende jaren te compenseren en het 

sociaal beleid in stand te houden.  

• 2012 is een overgangsjaar naar de Wet werken naar vermogen, hier zal een voorbereiding op 

moeten plaatsvinden. 

• Heeft een vraag over schuldhulpverlening; naar aanleiding van een bezoek van de GKB is 

duidelijk geworden dat er nog een coördinator moet komen bij Humanitas, wat verlichting kan 

opleveren voor de GKB. 

• Vraagt aandacht voor de (ook relatief) grote groep personen met een grote afstand tot de 

arbeidsmarkt.  

Mw. Dekker (PvdA): 

• Sluit zich grotendeels aan bij wat gezegd is door GroenLinks; het is duidelijk dat het college 

er het beste van probeert te maken.  

• Heeft wel grote zorgen over hoe het uitpakt, met name ook voor de grote groep mensen met 

een grote afstand tot de arbeidsmarkt en voor de kleine zelfstandigen en de werkende armen.  

• Heeft ook zorg voor het uit beeld verdwijnen van de jongeren die bij hun ouders wonen, 

omdat zij straks geen uitkering meer krijgen.  

• Zorg voor de jeugd; er is vastgesteld dat één op de zeven kinderen in armoede leeft, er moet 

haast gemaakt worden. Per 1 januari 2012 stopt het actieplan Jeugdwerkloosheid echter 

formeel. Het college gaat zich inspannen om te kijken hoe het plan voortgezet kan worden 

binnen bestaande wetten.  

• Er worden goede stappen gezet met de herijking van het armoedebeleid. Het gaat niet alleen 

om inkomensondersteuning, het gaat ook om empowerment. Mensen moeten volwaardig 

kunnen meedoen in de samenleving.  

• De PvdA-fractie wil het college graag terzijde staan bij de bestrijding van de 

jeugdwerkloosheid en de armoede. De fractie komt hier nog op terug. 

Mw. Van Gijlswijk (SP):  

• De fractie wil de algemene beschouwingen op dit programma graag in de raad doen.  

• Stelt dat het belangrijk is om bij de behandeling van de jaarrekening meetbare doelen te 

stellen. 



• Denkt dat er iets mis is met de inschatting van het college dat de groep bijstandsgerechtigden 

met slechts 86 personen zal toenemen.  

• Bij iederz zitten ongeveer 150 tot 170 mensen in het voortraject. Aangezien de sociale 

werkvoorziening vanuit landelijk beleid zware klappen krijgt, is de vraag hoe gegarandeerd 

kan worden dat deze mensen een baan krijgen na het driejarig traject.  

• In het overzicht staan ook nieuwe mensen die dit traject gaan volgen, welke garantie is er voor 

deze groep? 

Mw. Grijpstra (PvdD): 

• Is het met de drie voorgaande sprekers eens over de bezuinigingen. 

• Hoopt dat het goed uitpakt. 

• Vraagt naar de status van mensen met gesubsidieerde banen. 

• Er staat een aantal grote projecten op stapel, vindt dit een mooi streven. 

• Is bezorgd over het ‘armoedebeleid’ voor 2013. 

Dhr. Houwing (Student en Stad): 

• Vindt dat er positieve en minder positieve punten te melden zijn. 

• Bij deelprogramma 1 legt het college de nadruk op de groep mensen met een grote afstand tot 

de arbeidsmarkt. Het percentage dat hier genoemd wordt, lijkt meer een willekeurige 

schatting. 

• Vindt dat het accent moet liggen op de aansluiting van onderwijs op de arbeidsmarkt. De 

fractie van Student en Stad wil graag meedenken met initiatieven hiervoor. 

• In de najaarsnota staat een tekort bij UWV WERKbedrijf voor 2013 en 2014, waarvoor nog 

geen dekking is. 

• Dit geldt ook voor risico’s in de Wet buig. De fractie is van mening dat hiervoor een aparte 

dekking moet worden gevonden. 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Sluit zich aan bij GroenLinks en de PvdA. 

• Vindt dat de jongeren wel een punt van aandacht zijn. Hoe blijven deze in beeld? En hoe kan 

er in deze jongeren worden geïnvesteerd om hen voor te bereiden op de toekomst? 

• Vraagt zich af of de stijging van het bijstandsvolume wel realistisch is. 

Mw. Kuik (CDA): 

• Deelt de zorg over de jeugd die ‘uit beeld’ gaat verdwijnen. Vraagt naar de risico’s hierop en 

hoe dit aan te pakken. 

• Stelt voor om ook de ouders te betrekken bij de bestrijding van de armoede (één op de zeven 

kinderen leeft in armoede). 

• Vraagt om structurele oplossingen, mede naar aanleiding van het bezoek aan de GKB. 

• Vraagt hoe het verder moet met UWV WERKbedrijf nu blijkt dat de samenwerking niet 

voldoende bezuinigingen heeft opgeleverd. 

Dhr. Luhoff (D66): 

• Dringt aan op het plegen van veel inzet voor gemakkelijk bemiddelbare mensen bij het 

arbeidsbureau, omdat een gezonde arbeidsmarkt vooral in crisistijd belangrijk is. Het gaat 

hierbij vooral om inzetten op de mismatch, maar ook op inzet op de bovenkant van de 

arbeidsmarkt.  

• Door de rijksbezuinigingen komt er veel op de gemeente Groningen af. Het is een druk 

programma. Er is zorg of alles goed gaat komen.  

• Op bedrijfsmatige doelen zou nog teruggekomen worden door de wethouder. Dat is nog niet 

gebeurd, graag alsnog. 

Dhr. Bolhuis (Stadspartij): 

• Sluit zich aan bij de punten van de andere partijen. 

• Wil nadere uitleg over het aantal subsidiebanen. In de najaarsnota 2012 staat dat het college 

tweehonderd subsidiebanen duurzaam en regulier wil maken. Dit zou geïnspireerd zijn op het 

banenplan van de werkgevers dat in mei jl. gepresenteerd is.  

De werkgevers hebben echter een uitgewerkt plan van vierhonderd banen gemaakt.  



• Het college wil tot 2015 tweehonderd duurzame banen voor tweederde financieren vanuit het 

re-integratiebudget en aanvullend een bedrag fourneren van 500.000 euro per jaar tot en met 

2015. Dit is een wezenlijk andere insteek dan die van de werkgevers.  

• Vraagt naar de mening over het banenplan van de werkgevers van mei jl.  

• Vraagt of het college het werkgeversplan serieus in overweging wil nemen en als uitgangspunt 

wil gebruiken. 

Dhr. Rutte (VVD): 

• Op gesubsidieerde arbeid en het armoedebeleid wordt binnenkort uitgebreid teruggekomen.  

• Jeugdsportfonds, stichting Leergeld en het mentorenproject zijn initiatieven die in het verleden 

met rijksgeld werden gesubsidieerd. Het ging hier om kleine bedragen, maar met heel veel 

effect en succes. Graag zou de VVD zien dat deze overeind blijven. Voorstel is om het geld te 

halen uit het niet-succesvolle pc-project. 

• Schuldhulpverlening is bijzonder effectief. Kan dit iets steviger en structureler ‘in de benen’ 

worden gezet? 

• De begroting die voorligt, is op wonderlijke wijze rondgebreid. De vraag is waar de pijn komt 

te liggen als het niet goed komt.  

Wethouder Pastoor: 

• Kan aantal vragen min of meer tegelijkertijd beantwoorden.  

• De nota Actief in goede banen die binnenkort nog nader wordt besproken, bevat een groot 

aantal zaken die nu genoemd worden.  

• Begrijpt heel goed dat de Stadspartij liever vierhonderd banen wil zoals beschreven in het 

werkgeversplan. Zou dit ook graag willen, maar het moet allemaal met steeds minder geld. 

Het college heeft al behoorlijk bijgeplust door te proberen de rijksbezuinigingen te repareren. 

Dat gaat vaak met incidentele middelen. Structureel is er weinig toe te zeggen. Desondanks is 

de wethouder blij met het totale resultaat dat nu voorligt. 

• Jeugdfonds en stichting Leergeld worden in de benen gehouden. Dat wordt gedaan met behulp 

van extra middelen die voor volgend jaar in het armoedebeleid zijn gereserveerd. Is het zeer 

eens met VVD dat het heel erg dom zou zijn om iets wat goed loopt, na een jaar de nek om te 

draaien.  

• Bij arbeidsmarkt wordt gekeken naar dwarsverbanden die worden gelegd tussen werk en 

inkomen en de arbeidsmarkt. Het moet opvallen dat er door samenwerking voor iedereen het 

maximaal mogelijke getracht wordt voor elkaar te krijgen.  

• Er is aandacht gevraagd voor jongeren: 

o Er zal een huishoudinkomenstoets worden uitgevoerd. Dit is een grote operatie, er 

moeten ongeveer 1100 huishoudens onderzocht worden.  

o De instroomjongeren; de gemeente moet met het Regionaal Meld- en Coördinatiepunt 

overleggen om een volgsysteem te koppelen aan de dienst SOZAWE. Dit is 

noodzakelijk, anders verdwijnen er mogelijk jongeren uit beeld.  

• Voor de aansluiting onderwijs/arbeidsmarkt zijn vele initiatieven opgesteld. Het college komt 

hier later nog op terug. 

• Goed om te horen dat de commissieleden zien dat het college een nieuw element heeft 

ingebracht bij het opstellen van het armoedebeleid, en wel het gebruikmaken van 

ervaringsdeskundigen.  

• Het aantal mensen dat in de bijstand zit, zal met 86 toenemen. De huishoudinkomenstoets gaat 

er ook voor zorgen dat er minder mensen in de bijstand ondergebracht kunnen worden. 

Bovendien komen er niet alleen mensen ín de bijstand, maar gaan er ook mensen uít (vanuit 

uitkering weer terug naar een baan).  

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Zegt dat deze begroting uitademt dat het onbekend is hoe de economie zich gaat ontwikkelen 

en dat er in de nota staat dat er een groeiend aantal Stadjers is dat een beroep zal doen op een 

uitkering. De vraag is of dit er dan maar 86 zijn. Zij vraagt of de wethouder hier nog voor de 

behandeling van de begroting op terug wil komen.  



Wethouder Pastoor: 

• Vraag van GroenLinks over schuldhulpverlening en Humanitas en over de aandacht voor 

mensen met grote afstand tot de arbeidsmarkt. De wethouder merkt op dat er juist aandacht is 

voor iedereen die in een uitkeringssituatie zit.  

• Iederz: Er schijnt heel vaak te zijn gevraagd naar bedrijfseconomische doelstellingen. Voor de 

wethouder is dit nieuw. Zij komt hierop terug.  

• Belangrijk dat er aandacht is voor de mensen aan de onderkant van de arbeidsmarkt. De 

gemeente is met de provincie in overleg over de koppeling tussen onderwijs en arbeidsmarkt. 

Hopelijk zijn hier, met financiële hulp van de provincie, interessante dingen voor de te 

bedenken en op termijn te presenteren.  

• De taakstelling (van het Rijk) voor de samenwerking met UWV is niet gehaald. Er zal nu 

worden gekeken hoe deze wel kan worden gehaald. Door minder te doen, of efficiënter. Er is 

weinig anders te bedenken voor dit type probleem.  

 

De voorzitter sluit de vergadering. 


